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Megdöbbenést  keltettek  azok  a  híradások,  melyek  a  vajdasági  magyarellenes atrocitások 
folytatódásáról  szólnak.  Múlt  héten,  Szabadkán  garázda  szerb  fiatalok  egy  népes  csoportja
boxeres-csavarhúzós támadást intézett védtelen magyar fiatalok ellen. Péntek hajnalban a bánsági 
Tordán egy idős magyar házaspár lakásába törtek be ismeretlenek, pénzüktől  és ékszereiktől
fosztva meg őket.

Az „új temerini fiúk” néven elhíresülő esetre Bozóki Antal ügyvéd hívta fel a figyelmet. A tavaly
októberben  erőszakos  támadást  szenvedett  adai,  óbecsei  és  temerini  ifjak  ellen  olyan
„koncepciós per” van készülőben, mely futni hagyja a szerb tetteseket, s melynek tárgyalására
ugyanazt a Zdenka Stakic bírónőt nevezték ki Újvidéken, aki a „temerini fiúkat” annak idején
példátlan részrehajlással 61 évi „rekord”-börtönbüntetésre ítélte.

A megelőző és az itt felsorolt erőszakos cselekmények méltán háborítják fel és indítják cselekvésre
szerbiai és nemzetközi magyar közösségünk felelős képviselőit és szervezeteit. A vajdasági magyar
politikai pártok és civil szervezetek 2012. szeptember 27-i Közleményükben – egyebek mellett –
azt  követelik,  hogy:  „A  szerb  kormány biztosítsa  végre  az  etnikai  alapú  incidensek  hatékony
kivizsgálását  és  a  vonatkozó  jogszabályoknak  az  elkövetők  elleni  következetes  alkalmazását,
mindennemű hovatartozástól függetlenül, valamint a temerini elítéltek szabadon bocsátását”.

Az azóta szabadon engedett két „temerini fiú”, Horváth Árpád és Szakáll Zoltán az újvidéki
bírósághoz intézett petíciójukban szállnak síkra továbbra is fogva tartott, másik három sorstársuk
kiszabadítása érdekében.

Az  Emberi  Méltóság Tanácsa szintén  tovább  folytatja  erre  irányuló  erőfeszítéseit.  Lomnici
Zoltán  elnök  maga  is  aláírta  a  petíciót,  szerzőivel  pedig  együtt  tartott  sajtóértekezletet  a
Vajdaságban.

A Kárpát-Medencei Magyar Képviselők Fóruma múlt heti plenáris ülésén ugyancsak felemelte
szavát megfélemlített délvidéki magyarságunk védelmében.

Pásztor  István  VMSZ-elnök  Ivica  Dacic  miniszterelnökkel  tárgyalt  szombaton  a  vajdasági
közbiztonsági  helyzetről.  Csak  remélni  lehet,  hogy  a  szerb  kormányfő  eleget  fog  tenni  ez
alkalommal elhangzott – biztató – ígéreteinek.

Akárhogyan is volna, a mai napon, Tőkés László európai képviselő közbenjárására Inese Vaidere 
litván EP-képviselő az EP Emberi Jogi Bizottságának (DROI) bővített elnökségi ülésén vetette fel a
szerbiai  „magyarverések”  aggasztó  kérdését,  Barbara  Lochbihler  bizottsági  elnök  pedig
támogatásáról biztosította a vajdasági magyarok helyzetének orvoslását.

Február elején az erdélyi képviselő az EP plénumán szorgalmazta, hogy a Parlament, a Bizottság és
a Tanács Szerbia esetében „– a koppenhágai kritériumok értelmében – kizáró jellegű csatlakozási



feltételként érvényesítse a nemzeti kisebbségek védelmének követelményét”.

A DROI-bizottság mai gyűlésén egy szerbiai emberi jogi küldöttség kiküldését irányozta elő idén
októberre, Szerbiába. Terv szerint, ezt megelőzően, egy bizottsági közmeghallgatásra is sor fog
kerülni az európai csatlakozásra készülő ország emberi jogi helyzete tárgyában.

Emlékezetes,  hogy  a  magyarok  ellen  elkövetett  erőszakos  cselekmények  ügyében  legutóbb
2005-ben, Doris Pack német képviselőasszony vezetésével járt európai parlamenti  tényfeltáró
küldöttség Szerbiában.
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